
PROTOKÓŁ Nr 57/2023

z posiedzenia Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju
Gospodarczego i Komisji Rewizyjnej Rady Komisji Gminy odbytego

w dniu 29 sierpnia  2023 r. w sali posiedzeń Urzędu Gminy Grunwald.

Posiedzenie rozpoczęto godz. 8:00 zakończono godz. 09:50

Przewodniczyła: Pani Małgorzata Kamińska – Przewodnicząca Komisji Kultury Oświaty i Zdrowia
Obecni Radni Gminy Grunwald (lista obecności zał. nr 1).

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli

1 Pan Jan Sokołowski- Sekretarz Gminy Grunwald,

2 Pani Magdalena Makowska – Główna Księgowa,

Ad. pkt. 1 i 2. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad. Przyjęcie porządku obrad.

Przewodnicząca Komisji – Pani Małgorzata Kamińska – dokonał otwarcia posiedzenia komisji, stwierdził
prawomocność obrad oraz przedstawił projekt porządku obrad.
Radni  uwag nie  zgłosi l i .
Wnioski  o  dodanie  do porządku obrad projektów uchwał:  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Pani   Ewa  Bawolska-  wniosek  o  dodanie  do  porządku
obrad  uchwały   w  sprawie  powiadomienia  organów nadzorczych  o  niereal izowaniu  przez
Wójta  uchwał  Rady Gminy.
Radni  w głosowaniu jednogłośnie  wyrazi l i  zgodę na dodanie   punktu do porządku obrad.  

Sekretarz  Gminy-  Pan  Jan  Sokołowski  –  wniosek  o  dodanie  do  porządku  obrad
uchwały   w  sprawie   w  sprawie  ustalenia  s tawki  za  1  km  przebiegu  pojazdu  na  potrzeby
obl iczenia  wysokości  zwrotu  kosztów  jednorazowego  przewozu  dzieci  i  uczniów
niepełnosprawnych do placówek oświatowych

Radni w głosowaniu jednogłośnie wyrazili zgodę na dodanie  punktu do porządku obrad. 

Komisja Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego
i Komisji Rewizyjnej Rady Komisji Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła porządek obrad wg.

następującego wyszczególnienia:
Planowany porządek:
1.  Otwarcie  -  s twierdzenie   prawomocności  obrad.
2.  Przyjęcie  porządku obrad.
3.  Przyjęcie  protokołów:
3.1.   Nr    54/2023z    posiedzenia    Komisj i    Kul tury,    Oświaty    i    Zdrowia,    Komisj i
Budżetu,    Rolnictwa    i    Rozwoju  Gospodarczego  i  Komisj i  Rewizyjnej  Rady  Komisj i
Gminy odbytego w dniu 29 maja 2023 r .  w sal i  posiedzeń Urzędu Gminy Grunwald;
3.2.   Nr    55/2023z    posiedzenia    Komisj i    Kul tury,    Oświaty    i    Zdrowia,    Komisj i
Budżetu,    Rolnictwa    i    Rozwoju  Gospodarczego  i  Komisj i  Rewizyjnej  Rady  Komisj i
Gminy odbytego w dniu 7 czerwca 2023 r .  w sal i  posiedzeń Urzędu Gminy Grunwald;
3.3.   Nr    56/2023z    posiedzenia    Komisj i    Kul tury,    Oświaty    i    Zdrowia,    Komisj i
Budżetu,    Rolnictwa    i    Rozwoju  Gospodarczego  i  Komisj i  Rewizyjnej  Rady  Komisj i
Gminy odbytego w dniu 20 czerwca 2023 r .  w sal i  posiedzeń Urzędu Gminy Grunwald.
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4.  Informacja  na  temat  technicznego  przygotowania  infrastruktury  szkół  do  rozpoczęcia
roku szkolnego.
5.   Ocena  wydatków  na  utrzymanie  placówek  oświatowych  w  gminie  oraz  organizacj i  i
kosztów dowozów.
6.   Anal iza  planu  remontów  i  budowy  infrastruktury  związanej  ze  zbiorowym
zaopatrzeniem mieszkańców w wodę oraz z  odbiorem ścieków.
7.  Zaopiniowanie projektów uchwał  na LXV Sesję  Rady Gminy Grunwald:
7.1.  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Grunwald   na  la ta
2023-2034;
7.2.  w sprawie zmian w  budżecie  Gminy Grunwald na 2023 r . ;
7 .3.  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  na  wyprzedzające  f inansowanie  zadań
finansowanych ze środków pochodzących z  budżetu Unii  Europejskiej ;
7 .4.  w  sprawie  zgody  na  sprzedaż  w  trybie  bezprzetargowym  nieruchomości  gruntowej
niezabudowanej ,  oznaczonej   jako działka nr  3/21,  obręb Dylewo;
7.5.   w  sprawie  zgody  na  sprzedaż  w  trybie  bezprzetargowym  dwóch  części  działki  nr
176,  obręb Mielno;
7.6.  w  sprawie  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  w  t rybie  bezprzetargowym
niezabudowanej  dz.  nr  20 w miejscowości   Wróble;
7.7.  w  sprawie  zgody  na  sprzedaż  w  trybie  przetargowym  nieruchomości  gruntowej
niezabudowanej ,  oznaczonej  jako  działka nr  48 w miejscowości  Grunwald;
7.8.   w  sprawie  zgody  na  sprzedaż  w  trybie  przetargowym  nieruchomości  gruntowej
niezabudowanej ,  oznaczonej  jako  działka nr  18/18,  obręb Pacół towo;
7.9.  w  sprawie  uchwalenia  zmiany  s tudium uwarunkowań  i  kierunków zagospodarowania
przestrzennego gminy Grunwald.
7.10.  w  sprawie  powiadomienia  organów  nadzorczych  o  niereal izowaniu  przez  Wójta
uchwał  Rady Gminy.
7.11.  w  sprawie   w  sprawie  ustalenia  s tawki  za  1  km  przebiegu  pojazdu  na  potrzeby
obl iczenia  wysokości  zwrotu  kosztów  jednorazowego  przewozu  dzieci  i  uczniów
niepełnosprawnych do placówek oświatowych

8.   Wolne wnioski  i  informacje .
9.  Zamknięcie  obrad.

Ad. pkt .  3 .       Przyjęcie  protokołów:  
3 .1.   Nr    54/2023  z    posiedzenia    Komisj i    Kultury,    Oświaty    i    Zdrowia,
Komisji    Budżetu,    Rolnictwa    i    Rozwoju  Gospodarczego  i  Komisj i  Rewizyjnej
Rady  Komisji  Gminy  odbytego  w  dniu  29  maja  2023  r .  w  sal i  posiedzeń  Urzędu
Gminy Grunwald;
Przewodnicząca Komisji – Pani  Małgorzata Kamińska- poinformowała, że ww. protokół został przesłany
radnym   na   posiedzenia.pl.   oraz   poddała  ww.   protokół   pod   głosowanie,   kto   jest   za przyjęciem
protokołu bez odczytywania. 

Radni jednogłośnie przyjęli protokół Przyjęcie protokołu Nr 54/2023 z posiedzenia Komisji Kultury,
Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego i Komisji Rewizyjnej

Rady odbytego w dniu 29 maja 2023. 
Radni  uwag nie  zgłosi l i .
3.2.   Nr    55/2023  z    posiedzenia    Komisj i    Kultury,    Oświaty    i    Zdrowia,
Komisji    Budżetu,    Rolnictwa    i    Rozwoju  Gospodarczego  i  Komisj i  Rewizyjnej
Rady  Komisji  Gminy  odbytego  w  dniu  7  czerwca  2023  r .  w  sal i  posiedzeń  Urzędu
Gminy Grunwald;
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Przewodnicząca Komisji – Pani  Małgorzata Kamińska - poinformowała, że ww. protokół został przesłany
radnym   na   posiedzenia.pl.   oraz   poddała  ww.   protokół   pod   głosowanie,   kto   jest   za przyjęciem
protokołu bez odczytywania. 

Radni jednogłośnie przyjęli protokół Przyjęcie protokołu Nr 55/2023 z posiedzenia Komisji Kultury,
Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego i Komisji Rewizyjnej

Rady odbytego w dniu 7 czerwca 2023. 
Radni  uwag nie  zgłosi l i .

3.3.   Nr   56/2023z   posiedzenia    Komisj i    Kultury,    Oświaty    i    Zdrowia,    Komisj i
Budżetu,    Rolnictwa   i    Rozwoju Gospodarczego  i  Komisj i  Rewizyjnej  Rady Komisj i
Gminy odbytego w dniu 20 czerwca 2023 r .  w sal i  posiedzeń Urzędu Gminy Grunwald.
Przewodnicząca Komisji – Pani  Małgorzata Kamińska - poinformowała, że ww. protokół został przesłany
radnym   na   posiedzenia.pl.   oraz   poddała  ww.   protokół   pod   głosowanie,   kto   jest   za przyjęciem
protokołu bez odczytywania. 

Radni jednogłośnie przyjęli protokół Przyjęcie protokołu Nr 56/2023 z posiedzenia Komisji Kultury,
Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego i Komisji Rewizyjnej

Rady odbytego w dniu 20 czerwca 2023. 
Radni  uwag nie  zgłosi l i .

Ad. pkt. 4.   Informacja  na  temat  technicznego  przygotowania  infrastruktury  szkół  do  
rozpoczęcia roku szkolnego.
Kierownik  referatu  oświaty–  Pani  Krystyna  Wójcik  Wiśniewska  –  przedstawiła
informacje  na ww. temat  zał  nr  2 .
Radny-  Pan  Henryk Kacprzyk-  zapytał  o  c iśnienie  w hydrantach  szkolnych,  uwaga  Pani
o tym jak to  funkcjonowała  to  raczej  powinna być nadzoru budowlanego,  że  dopuści ł  halę
do  użytkowaniu.  Sieć  w  Stębarku  jes t  bardzo  s tara  i  mogła  ulec  dewastacj i  a  nie
s twierdzać,  że  z  od la t  to  nie  działa ło .
Kierownik  referatu  oświaty–  Pani  Krystyna  Wójcik  Wiśniewska  –  jeżel i  jes t
s twierdzenie  se  s t raży pożarnej ,  że  t rzeba uaktualnić .  
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  ale  to  t rzeba  mówić,  że  t rzeba  odnowić  całą  s ieć  w
Stębarku.  
Kierownik  referatu  oświaty–  Pani  Krystyna  Wójcik  Wiśniewska  –  a le  tu  chodzi  o  i lość
hydrantów.  Nie  ma co o tym dyskutować jes t  już  poprawnie.  
Radni  uwag nie  zgłosi l i .  

Ad.  pkt.    5.    Ocena  wydatków  na  utrzymanie  placówek  oświatowych  w  gminie  oraz  
organizacji  i  kosztów dowozów.
Kierownik  referatu  oświaty–  Pani  Krystyna  Wójcik  Wiśniewska  –  przedstawiła
informacje  na ww. temat  zał  nr  3 .
Przewodnicząca  Komisji  –  Pani   Małgorzata  Kamińska  -  skąd  są  godziny  nadl iczbowe
jeżel i  jes t  przerost  zatrudnienia  ?
Kierownik  referatu  oświaty–  Pani  Krystyna  Wójcik  Wiśniewska  –  nadgodziny  są  z
różnych  przyczyn  i  wynikają  z  ramowych  norm  nauczania .  Odbieram  telefony  jakim
prawem tworzy s ię  klasy łączone ale  jes t  to  zgodne z  przepisami.
Przewodnicząca  Komisji  –  Pani   Małgorzata  Kamińska  -  to  jes t  już  zadanie
dyrektorów a nie  radnych,  żeby wytłumaczyć sytuację  rodzicom.
Kierownik  referatu  oświaty–  Pani  Krystyna  Wójcik  Wiśniewska –  informuję  radnych,
żeby  miel i  świadomość  o  potrzeby  zmian  i  ograniczeń  funkcjonowały  w  środowisku.
Społeczeństwo musi  być poinformowane,  że  zmiany są  konieczne.  
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Przewodnicząca Komisji  –  Pani   Małgorzata Kamińska -  społeczeństwo patrzy i  bierze
przykład z  góry,  jeżel i  nie  widać,  że  na górze s ię  oszczędza to  ludzie  też  będą wymagać.
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  tak  już  jes t ,  że  samorządy  dokładają  nawet  50%  do
oświaty  u  nas  jes t  s tosunek  ogólnopolski  i  były  już  l ikwidowane  szkoły  i  ludzie  przyjmują
to  do  wiadomości .  To  co  Pani  przedstawia  o  l ikwidacj i  szkoły  to  jes t  temat  na  e tapie
tworzenia  budżetu  oświatowego  a  nie  dziś .  Temat  dzis ie jszy  to  przygotowanie  placówek
do  rozpoczęcia  roku  szkolnego  i  mater ia ły  zosta ły  przygotowane  na  poziomie  wojaka
szejka,  gdzie  są  schematy bi tew.  
Kierownik  referatu  oświaty–  Pani  Krystyna  Wójcik  Wiśniewska  –  s taram  się  pobudzić
państwa  do  podjęcia  właściwych  decyzj i  i  n ie  rozumiem  porównań  mojej  pracy  do  jakich
kontekstów.  Poinformowała,  że  w  dniu  31-08  odchodzi  z  pracy  i  podziękowała  za
współpracę oraz z łożyła  życzenia  dalszych sukcesów.
Radni  uwag nie  zgłosi l i .  

Ad. pkt.   6.   Analiza planu remontów i  budowy infrastruktury związanej  ze  zbiorowym.  
Kierownik  RGK  -  Pan  Józef  Nowakowski  oraz  Podinspektor-  Pani  Małgorzata
Żołondek -  przedstawiła   informacje  na ww. temat  zał  nr  4  cz  1.
Radny- Pan Henryk Kacprzyk-  Kiersztanówko  zakończone?
Kierownik RGK -  Pan Józef  Nowakowski  -  tak zakończone.
Przewodnicząca Komisj i  –  Pani   Małgorzata Kamińska -  czy zosta ło  opłacone?
Podinspektor -  Pani  Małgorzata Żołondek -   tego nie  wiemy.  
Radny- Pan Zbigniew Napłoszek-  na jakim jes t  e tapie  przyłacze do Lipowej  Góry?
Podinspektor -  Pani  Małgorzata Żołondek -  to  pytanie  do Pana Jarosława.
Przewodnicząca  Komisj i  –  Pani   Małgorzata  Kamińska  -  jak  wyglądają  prace  na
oczyszczalni  w Gierzwałdzie .  
Kierownik  RGK  -  Pan  Józef  Nowakowski  -r atujemy  sytuację ,  zrobione  bajpasy
i  zbiornik  re tencyjne.  dowożone  są  ścieki  z  Zybuł towa  bo  ta  oczyszczalnia  jes t
przeciążona a  w szczególności  w okresie  dni  Grunwaldu z  powodu i lości  turystów.  
Problem  jes t  też  z  budynkiem  w  Olsztynku,  gdyż  ścieków  wzrosło  o  płowe  i  t rzeba  to
uregulować,  bo  Olsztynek  ma  wyższą  s tawkę  za  ścieki  niż  my.  Jes t  to  dziwne,  że  nikt  s ię
gminy  nie  pyta  o  przyłączenie  i  wydają  warunki ,  a le  nikt  s ię  nie  pyta ,  czy  nasza  gmina  to
przyjmie a  działki  jeszcze tam są  sprzedawane.  
Przewodnicząca  Komisj i  –  Pani   Małgorzata  Kamińska  -  to  oni  mogą  bez  naszej  zgody
tak robić .
Kierownik  RGK  -  Pan  Józef  Nowakowski  -  mogą,  że  pominą  nas  a le  oczyszczalnia  nie
jes t  z  gumy   i  jak  przyjmie  za  dużo  to  wyleje .  To  t rzeba  uregulować,  oczyszczalnia  ma
swoje parametry a le  w sezonie  le tnim będzie  problem.
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  umowa  była  zawarta  kiedyś  na  konkretną  i lość  ścieków
ale  t rzeba to  uregulować,  bo kiedyś była  inna i lość .  
Podinspektor -  Pani  Małgorzata Żołondek -   są  już  prowadzone rozmowy.  
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  co  do  dni  Grunwaldu  to  jes t  podpisana  umowa  z  f i rmą
zewnętrzną,  która  spuszcza ścieki  w Olsztynku.  
Kierownik RGK -  Pan Józef  Nowakowski  -  tak,  a le  i lość  ludzi  w hotelach jes t  większa.  
Radny Pan Piotr  Szewczak-  mieszkańcy Rychnowskiej  Woli  pytają  o  wyciek hydrantu.  
Podinspektor  -  Pani  Małgorzata  Żołondek  -   to  jes t  włączone,  bo  jes t  nowe  złoże  i
zbiorniki  i  po mały woda musi  płynąć,  żeby całość była  przepłukana.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Pani   Ewa  Bawolska-  b yły  plany,  że  zamykamy
hydrofornię  w Łodwigowie i  przyłączamy do Grunwaldu.
Kierownik  RGK -  Pan  Józef  Nowakowski  -  jes t  już  to  zrobione,  bo  koszty  są  za  wysokie
na uruchomienie  Zybuł towo.  
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Radna-  Pani  Krystyna  Zwalińska-  zapytała ,  k iedy  zostanie  zakończone  ogrodzenie  w
Grunwaldzie  czeka od roku 2021.  
Kierownik  RGK -  Pan  Józef  Nowakowski  -  w tym roku  postaram się  a le  mamy problemy
z wodą i  jes t  mało pracowników, żeby wykonać te  wszystkie  pracy.  
Radni  więcej  uwag nie  zgłosi l i .

Ad. pkt. 7  . Zaopiniowanie uchwał na najbliższą sesję:  
7 .9 .  w  sprawie  uchwalenia  zmiany  studium  uwarunkowań  i  kierunków
zagospodarowania przestrzennego gminy Grunwald (zał  nr 5) .
Biuro  Architektoniczno-Urbanistyczne  BDK  -  Michał  Sobieraj  -  przedstawił  ww.
projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem.  Jest  to  zmiana  cząstkowa  i  dotyczyła
możl iwości  zmiany  MPZ pod  źródła  energi i  pow.  500  kW i  t rzeba  było  zmienić  s tudium
uwarunkowań na wniosek właściciel i  działki .  
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  zawsze  byłem zadowolony  ze  współpracy  z  BDK i  jes t  to
etap pierwszy,  i  najważniejsze jes t ,  że  unikniemy farm.  
Radni  więcej  uwag nie  zgłosi l i .

7.1.  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Grunwald   na  lata
2023-2034 (zał  nr 6) .
7 .2.  w sprawie zmian w  budżecie  Gminy Grunwald na 2023 r .  (zał  nr 7) .
7 .3.  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  na  wyprzedzające  f inansowanie  zadań
finansowanych ze środków pochodzących z  budżetu Unii  Europejskiej  (zał  nr 8) .
Przewodnicząca  Komisj i  –  Pani   Małgorzata  Kamińska  -  w  dniu  wczorajszym
otrzymaliśmy zmiany.  
Główna  Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  tak,  przyszła  decyzja  i  należało
dokonać zmian.   P rzedstawiła  ww. projekty uchwał  wraz z  uzasadnieniem. 
Przewodnicząca  Komisj i  –  Pani   Małgorzata  Kamińska  -zapytała  o  dział  750  kwota  ok
1,7 mln zł ,  skąd to  i  na  co?
Główna  Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  są  to  zwiększone  dochody  w  dziale
750  a  wydatki  zostały  w  dziale  400  zwiększono  plan  za  węgiel  dla  f i rmy  z  ostatniej
komisj i  i  reszta  kwoty  pododawano  na  potrzeby  jak  np.  odsetki  od  kredytów  i  reszta
drobne kwoty nie  zostały konkretnie  wskazane.
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  w  WPF  i  zmianach  w  budżecie  jes t  już  uję ta  pożyczka,
którą  planujecie  na wyprzedzające f inansowanie .
Główna  Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  tak,  to  jes t  kolejna  uchwała .  Ta
uchwała  zosta ła  przedstawiona ponownie  gdyż RIO ją  uchyl i ło  bo była  za  wysoka kwota  i
jes t  ponownie  na  nową  kwotę  1  200  000  zł  i  po  rozmowie  z  bankiem  też  s twierdzono,  że
potrzeba mniej .  
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  poprosi ł ,  aby  na  sesje  przesłać  informacje  jakie  umowy
zostały  podpisane PROW i  umowy z wykonawcami.
Przewodnicząca  Komisj i  –  Pani   Małgorzata  Kamińska  -  poprosi ła  o  to ,  żeby  dopisać,
że  poprzednia  uchwała  zosta ła  uchylona,  bo wygląda jakby dwukrotnie  była  podjęta .  
Radny-  Pan  Zbigniew  Napłoszek-  dział  700  i  710  jes t  napisane  z  przeznaczeniem  na
wydatki  i  inne cele ,  na  co są  przeznaczone?
Przewodnicząca  Komisj i  –  Pani   Małgorzata  Kamińska  -  w  zmianach  już  nie  ma  tych
działów.
Główna  Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  zmiany  są  60  tys  z ł  i  zosta ł  on
zmniejszony i  n ie  mam tego rozpisanego,  a le  zosta ły  przepisane.  
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Radny-  Pan Henryk Kacprzyk-  poprosi ł ,  aby  w objaśnieniach  dopisać  szczegółowo na  co
przeznaczono 1 700 000 zł .
Radni  więcej  uwag nie  zgłosi l i .  
7.4.  w  sprawie  zgody  na  sprzedaż  w  trybie  bezprzetargowym  nieruchomości
gruntowej  niezabudowanej,  oznaczonej   jako  działka  nr  3/21,  obręb  Dylewo        (zał  nr  
9) .
Referent-  Pani  Anna  Witkowska- przedstawiła  ww.  projekt  uchwał .  Jest  to  działała  bez
dostępu do drogi  i  nie  ma tam już hydroforni .  
Radny-  Pan  Adam  Królikowski-  ona  jest  zabudowana  a  w  t reści  jes t ,  że  jes t
niezabudowana.  
Przewodnicząca  Komisj i  –  Pani   Małgorzata  Kamińska  -  tam  jes t  budynek  po
hydroforni .  
Radna-  Pani  Ewa  Ziejewska-  ten  temat  już  był  i  rada  nie  przegłosowała .  W  razie
potrzeby  można  s ię  ra tować  tą  hydrofornią  i  jes tem przeciwna  sprzedaży,  bo  nie  wiadomo
jakie  będą potrzeby.  
Przewodnicząca  Komisj i  –  Pani   Małgorzata  Kamińska  -  to  nie  jes t  n ieruchomość
niezabudowana  i  cena  powinna  być  wyższa.  Zaproponowała ,  żeby  projekt  te j  uchwały
skierować do radcy prawnego o ponowną anal izę .  
Radni  więcej  uwag nie  zgłosi l i .  

7.5.   w sprawie zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym dwóch części  działki  nr
176,  obręb Mielno       (zał  nr 10) .  
Referent- Pani Anna Witkowska- przedstawiła  ww. projekt  uchwał .
Radni  uwag nie  zgłosi l i .
7.6.  w  sprawie  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  w  trybie  bezprzetargowym
niezabudowanej dz.  nr 20 w miejscowości   Wróble       (zał  nr 11) .  
Referent- Pani Anna Witkowska- przedstawiła  ww. projekt  uchwał .
Radni  uwag nie  zgłosi l i .

7.7.  w  sprawie  zgody  na  sprzedaż  w  trybie  przetargowym  nieruchomości  gruntowej
niezabudowanej,  oznaczonej  jako   działka  nr  48  w  miejscowości  Grunwald        (zał  nr  
12) .
Referent- Pani Anna Witkowska- przedstawiła  ww. projekt  uchwał .
Radni  uwag nie  zgłosi l i .

7.8.   w  sprawie  zgody  na  sprzedaż  w  trybie  przetargowym  nieruchomości  gruntowej
niezabudowanej,  oznaczonej  jako  działka nr 18/18,  obręb Pacółtowo       (zał  nr 13) .  
Referent- Pani Anna Witkowska- przedstawiła  ww. projekt  uchwał .
Przewodnicząca Komisji  –  Pani  Małgorzata Kamińska – to  jes t  1  ar.
Referent-  Pani  Anna Witkowska- tak,  jes t  błąd w zapisane porwanie  jes t  10 arów. 
Radni  uwag nie  zgłosi l i .

7.10.        w  sprawie  powiadomienia  organów  nadzorczych  o  niereal izowaniu  przez  
Wójta uchwał  Rady Gminy       (zał  nr 16) .  
Przewodnicząca Komisji – Pani Małgorzata Kamińska – przedstawił  ww. projekt  uchwał .  
Główna  Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  s twierdzacie ,  że  nie  znacie  powodów  a
powód powinien być radnym znany.
Przewodnicząca Komisj i  –  Pani  Małgorzata Kamińska  -  nie  znamy,  dlaczego tak jes t?
Główna Księgowa- Pani  Magdalena Makowska-  bo nie  ma pieniędzy.
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Przewodnicząca  Komisj i  –  Pani  Małgorzata  Kamińska   -  zarząd  otrzymuje  swoje
pieniądze i  soł tysi  także.  
Radni  więcej  uwag nie  zgłosi l i .  

7.11.        w  sprawie   w  sprawie  ustalenia  stawki  za  1  km  przebiegu  pojazdu  na  potrzeby  
obl iczenia  wysokości  zwrotu  kosztów  jednorazowego  przewozu  dzieci  i  uczniów
niepełnosprawnych do placówek oświatowych       (zał  nr 15) .  
Sekretarz Gminy- Pan Jan Sokołowski – przedstawił  ww. projekt  uchwał .
Radni  uwag nie  zgłosi l i .

Ad. pkt.8      .   Wolne wnioski  i  informacje.  

Przewodnicząca Komisji – Pani Małgorzata Kamińska – przedstawiła wniosek nr Fn.3150.1.4.2023 oraz
poddała  pod  głosowanie,  kto  jest  za  pozytywnym rozpatrzeniem wniosku  w  sprawie  umorzenia  części
zaległości za wodę i ścieki  Pana ...
Rada Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie nie wyraziła zgody na   umorzenie części zaległości za wodę i  

ścieki       Pana . . .
Radni   uwag nie  zgłosi l i .

Przewodnicząca Komisji – Pani Małgorzata Kamińska – przedstawiła wniosek nr Fn.3150.1.5.2023 oraz
poddała pod głosowanie, kto jest za pozytywnym rozpatrzeniem wniosku w sprawie   rozłożenia na raty
zaległości za wodę i ścieki   Pana ...  w wysokości 300,00 zł wraz z  odsetkami.  
Rada Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyraziła zgodę na rozłożenie na raty   za wodę i ścieki       Pana  

...    w wysokości 300,00   zł miesięcznie   wraz  z  odsetkami.  

Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-  z apytał ,  d laczego  tak  późno  pojawiły  s ię  sprawozdania
kwartalne  na  BIP,  nie  ma  obowiązku  ale  wszystkie  gminy  publ ikują .  Są  to  dane,  które
pomagają  w  anal izowaniu  s tanu  f inansowego.  Złożę  wniosek  na  sesj i ,  żeby  w  tym samym
dniu  co  wysyłane  są  te  sprawozdania  do  RIO  były  publ ikowane  na  BIP.  Zostało
opubl ikowane  po  komisjach  z  miesięcznym  opóźnieniem,  wynika  z  tych  sprawozdań,  że
dochody  z  tytułu  opłaty  eksploatacyjnej  zosta ły  zreal izowane  w  0,58  %  a  odsetki  0  %,
czyl i  6  mln jes t  n iezreal izowanie .  Ze sprawozdawań wynika,  że  zreal izowal iśmy budżet  w
32  %,  rada  od  początku  apelowała ,  że  budżet  jes t  n ierealny  i  dziwi  s ię  RIO,  że  taki
budżet  podjęła .  W  kolejnym  etapie  jes t  brak  kasy  i  widać  to  przy  niewypłacaniu  die t ,  bo
nie  ma kasy.  
Przewodnicząca  Komisj i  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  zał  nr  3  procent  wykonania
zadań  inwestycyjnych  za  I  półrocze  to  jes t  0 ,01  %.  Zapytała  o  wdrożenie  cyfrowej  s ieci
wodociągowej ,  projekt  miał  s ię  skończyć w czerwcu.  
Główna  Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  tak,  a le  termin  jes t  przesunięty  do
końca października.  
Przewodnicząca  Komisj i  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  sprawozdania  RB-27  kolumna
7  i  8  zobowiązania  na  koniec  okresu  sprawozdawczego  9  377  000  zł ,  czyl i  ty le  mamy
długi  i  t rzeba  dodać  9  000  000  mln  kredytów  to  łącznie  ponad  18  000  000  zł  gmina  ma
zadłużenia .  Trzeba  zacząć  rozmawiać  o  szukaniu  oszczędności ,  n ikt  z  radą  nie  chce
podjąć  dyskusj i ,  wszystkie  decyzje  są  podejmowane  poza  radą.  Projekty  są  real izowane  a
nie  wiadomo  skąd  środki  na  kontynuację  projektu,  coraz  więcej  jes t  zapytań  o  pła tności .
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Nie  rozumiem,  dlaczego  nie  jes t  sprawozdanie  publ ikowane  na  BIP  to  świadczy  o
współpracy z  radą.
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-   zapytał ,  sprawowanie  Rb-NDS  wolne  środki  na
rachunku  bieżącym  i  to  s ię  powtarza  w  opisówce.  Podaje  Pani ,  że  posiadacie  wolne
środki   937  657,64  zł ,  czy  mam  drug  raz  skierować  zapytanie  o  prawdomówności
składanych sprawozdań,  czy te  środki  znajdują  s ię  faktycznie  na tym rachunku?
Główna  Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  kwota  zosta ła  tuta j  wg.  projektu
budżetu i  tego nie  korygowałam i  nie  zmieniałam te j  kwoty.
Radny-  Pan  Henryk  Kacprzyk-   to  Pani  odpowiada  za  te  dane  i  powinienem  poprosić  o
wyciąg  bankowy  z  konta  i  sprawdzić ,  czy  te  środki  są .  Proszę  robić  sprawozdania
uczciwie  i  napisać,  że  nie  ma  tych  pieniędzy.  Czy  zapłacono  do  Związku  Czyste
Środowisko zaległość? 
Główna Księgowa- Pani  Magdalena Makowska-  tak.
Radna- Pani  Krystyna Zwalińska-  jak zosta ła  zapłata  za  węgiel .
Przewodnicząca  Komisj i  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  z łożyła  wniosek,  żeby
przewodnicząca  za  każdym razem kiedy  jes t  zmiana  do  budżetu  zgłaszana  była  dołączona
l is ta  zobowiązań i  należności ,  czyl i  co komu i  i le  wis imy.  

Radni  w głosowaniu jednogłośnie  przyjęl i  ww.  wniosek.
Radna-  Pani  Krystyna  Zwalińska-  mieszkańcy  pytają  jak  jes t  przygotowany  sezon
grzewczy i  co powiem księgowa nie  wie .
Radny-  Pan  Zbigniew  Napłoszek-  poinformował ,  że  do  rady  wpłynął  wniosek  od
Dyrektor  SP  Gierzwałd  w  sprawie  t rudnej  sytuacj i  f inansowej ,  k tóry  przewodnicząca
przekazała  komisj i  rewizyjnej .  Komisja  rewizyjna  nie  jes t  kompetentna  i  składam
wniosek  formalny   zgłosić  podobnie  jak  wypłatę  die t  do  innych  organów  jak  RIO,
Wojewody,  PIP i  Rzecznika Dyscypl iny Finansów Publ icznych.  

Radni  w głosowaniu jednogłośnie  przyjęl i  ww.  wniosek.
Przewodnicząca Komisj i  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  p rzed wakacjami  był  wniosek o
sporządzenie  projektu uchwały w sprawie l ikwidacj i  GCSRiT,  co w tym temacie .
Główna  Księgowa-  Pani  Magdalena  Makowska-  sprawą  zajmuje  s ię  sekretarz ,  k tórego
nie  ma.  
Przewodnicząca Komisj i  –  Pani  Małgorzata Kamińska  –  zapytam więc na sesj i .
Radni  więcej  uwag nie  zgłosi l i .  

Ad. pkt. 9. Zamknięcie obrad.

Przewodnicząca  Komisj i  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  wobec  zrealizowania  porządku
obrad zamknęła wspólne posiedzenie Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i
Rozwoju Gospodarczego i Komisji Rewizyjnej Rady Komisji Gminy odbytego w dniu 29 sierpnia  2023 r.
Radni  uwag nie  zgłosi l i .

Protokołowała    Przewodnicząca Komisji  Kultury,
Oświaty i  Zdrowia

Iwona Mikołajczak Małgorzata Kamińska
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